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Ölést 
tartott 
oz Elnöki 

A Magyar Népköztársaság 
Elnöki Tanácsa pénteken 
ülést t a r to t t Losonczi Pál, az 
Elnöki Tanács elnöke beszá-
molt a Lengyel Népköztársa-
ságban 1974. október 28—31. 
között tett hivatalos, baráti 
látogatásáról. Az Elnöki Ta-
nács a jelentést jóváhagyta. 

Az Elnöki Tanács kiegé-
Bzítette a fegyveres erők és 
fegyveres testületek hivatá-
sos állományának szolgálati 
viszonyáról szóló 1971. évi 10. 
számú törvényerejű rendele-
tet. Az ú j rendelkezés értel-
mében felsőoktatási intéz-
mények nappali tagozatán 
folytatott tanulmányok idő-
tartamát beszámítják a fegy-
veres erők és fegyveres tes-
tületek hivatásos tisztjeinek 
szolgálati idejébe. Ezzel azok-
nak a szakembereknek nyúj-
tanak kedvezményt, akik a 
fegyveres erők és fegyveres 
testületek hivatásos tiszti ál-
lományába lépnek, és szolgá-
lati viszonyuk nyugállo-
mányba helyezéssel megszű-
nik. 

Az Elnöki Tanács korábbi 
államigazgatási területszer-
vezési intézkedéseivel össz-
hangban és azokkal egyező 
hatállyal határozatokat ho-
zott egyes járásbíróságok és 
egyes járási ügyészségek 
megszüntetéséről, Valamint 
egyes járásbíróságok átszer-
vezéséről és illetékességi te-
rületük újbóli megállapításá-
ról. 

Az Elnöki Tanács bírákat 
Választott meg és mentett 
fel. (MTI) 

Fock Jeni 
hazaindult 
Burmából 

A Burmai Unió Szocialista 
Köztársaságban hivatalos lá-
togatáson levő Fock Jenő, a 
Minisztertanács elnöke pén-
teken reggel U Ne Win bur-
mai elnökkel tartott rövid 
összegező jellegű megbeszé-
lésével befejezte rangooni 
tárgyalásait és helyi idő sze-
rint reggel 9 órakor külön-
repülőgépen elutazott a bur-
mai fővárosból. 

Hazánk miniszterelnökét 
U Sein Win burmai kor-
mányfő, a tárgyalásokon 
részt vett hivatalos burmai 
küldöttség tagjai és a Ran-
goonban akkreditált magyar 
diplomaták csoportja bú-
csúztatta. 

Fock Jenő különrepülőgé-
pe délután az Üzbég Szov-
jet Szocialista Köztársaság 
fővárosában, Taskentben 
szállt le, ahol a köztársaság 
kormányának vendégeként 
kormányfőnk az éjszakát töl-
tötte. A magyar miniszter-
elnök szombaton reggel in-
dul j tovább és rövid tbili-
szi pihenő után a déli órák-
ban érkezik vissza a magyar 
fővárosba. 

Fock Jenőnek, a Magyar 
Népköztársaság Miniszter-
tanácsa elnökének a Burmai 
Unió Szocialista Köztársaság-
ban tett látogatásáról a kö-
vetkező közös közleményt ad-
ták ki : 

U Ne Win elnök és U Sein 
Win miniszterelnök meghí-
vására Fock'Jenő, a Magyar 
Népköztársaság Miniszterta-
nácsának elnöke, felesége 
kíséretében, 1974. november 
26-a és 29-e között hivatalos 
baráti látogatást tett Bur-
mában. 

A burmai nép és kormár 
nya a Magyar Népköztársa-
ság Minisztertanácsa elnö-
két és kíséretét a két or-
szág közötti baráti kapcsola-
tokat tükröző, meleg fo-
gadtatásban részesítette. 

A Magyar Népköztársaság 
Minisztertanácsának elnö-
két fogadta U Ne Win, a 
Burmai Unió Szocialista Köz-
társaság elnöke és megbeszé-
léseket folytatott vele. To-
vábbi tárgyalások folytak 
Fock Jenő és U Sein Win 
miniszterelnökök között. A 
tárgyalásokat baráti, szívé-

(Foly tatás a 2. oldalon.) 

Kádár János 
üdvözlete 

Kádár János, az MSZMP 
KB első ti tkára levélben tol-
mácsolta a párt Központi 
Bizottságának elismerését 
néphadseregünk katonáinak, 
akik áldozatkészen részt vet-
tek az őszi, szokatlanul rossz 
időjárás és árvíz okozta ne-
hézségek leküzdésében, és 
segítséget nyújtottak a la-
kosságnak. 

A Központi Bizottság el-
ső ti tkára ugyancsak levél-
ben mondott köszönetet azért 
a testvéri, internacionalista 
segítségért, amelyet az ideig-
lenesen hazánkban állomáso-
zó szovjet déli hadseregcso-
port katonái nyújtottak a 
magyar népnek. 

Több autó 
Lengyelországból 

Vízi erőművet 
szállítunk Perunak 

Dr. Bíró József tárgyalásai Limában 
A hét elején Limában meg-

kezdődtek a perui—magyar 
gazdasági együttműködési bi-
zottság tanácskozásai. Ezek-
kel párhuzamosan a magyar 
delegációt vezető dr. Bíró 
József külkereskedelmi mi-
niszter tárgyalásokat folyta-
tott a perui kormány több 
tagjával. Fernando Miro 
Quesada Bahamonde egész-
ségügyi miniszterrel további 
magyar kórházi berendezé-
sek szállításáról tárgyalt. A 
találkozón a perui miniszter 
elégedetten nyilatkozott a 
Medicor eddigi szállításairól 
és további perspektivikus 
igényeket jelentett be. 

Pénteken dr. Bíró József 
Alfredo Carpio Becerra pe-
rui közoktatásügyi minisz-
terrel az oktatási program 
keretébe tartozó, 28 millió 
dollár értékű szállításokká' 
kapcsolatos kérdéseket vi-
tattak meg. A perui fél el-
ismerését fejezte ki a Met-
rimpex és a szállításokban 
részt vevő más magyar vál-
lalatok tevékenységéért. Kül-
kereskedelmi miniszterünk 
meglátogatta Almicar Vargas 
Gaviiano gazdaság- és pénz-
ügyminisztert is, és vele a 
magyar—perui árucsere-for-
galmat érintő finanszírozási 

és hitelkérdéseket tárgyalt. 
Ezen kívül dr. Bíró József 
találkozott Jorge Fernandez 
Ivlaldonado bánya- és ener-
giaügyi miniszterrel, és esz-
mecserét folytatott vele a 
Ganz-MAVAG által szállí-
tandó vizi erőműről, valamint 
a perui energetikai prog-
ram megvalósításában való 
magyar részvétel lehetősé-
geiről. 

Pénteken véget ért a ma-
gyar—lengyel gazdasági 
együttműködési állandó bi-
zottság elnökeinek budapes-
ti találkozója. A bizottság két 
társelnöke, Huszár István, a 
Minisztertanács elnökhe-
lyettese és Franciszek 
Szlachcic miniszterelnök-
helyettes, a Lengyel Egye-
sült Munkáspárt Politikai 
Bizottságának tagja átte"-
kintette az augusztusi kor-
mányfői megállapodásokból 
adódó feladatok végrehaj-
tását. Megállapították, hogy 
megfelelő ütemben halad-
nak a többi között a Ma-
gyarországnak szállítandó 
cukorgyár, farostlemezgyár, 
s öt hajó munkálatai. 

Az elnöki találkozón ki-
emelten foglalkoztak a ma-
gyar—lengyel timföld-alumí-
niumegyezmény meghosz-
szabbításával az 1976 utáni 
időszakra. Tárgyaltak egy 
olyan ú j kormányegyezmény 
előkészítéséről is, amelynek 
alapján Magyarország to-
vábbi hátsó futóműveket, 
alumínium motorházöntvé-
nyeket szállítana Lengyel-

országnak, míg Lengyelor-
szág tehervagonokat és 126 
P típusú kiskocsikat kül-
dene Magyarországra. 

Az elnöki találkozó befe-
jezése után dr. Betlej Sándor 
kohó- és gépipari minisz-
terhelyettes és A- Kopec.len-
gyel gépipari miniszterhe-
lyettes megállapodást írt alá 
a FIAT-kooperáció bővíté-
séről. 

Mint ismeretes, az idén kö-
tötték azt az alapmegállapo-
dást, amelynek értelmében 
Magyarország hatféle rész-
egységet szállít Lengyelor-
szágnak kész 126 P típusú 
kiskocsikért. A mostani meg-
állapodás szerint 52 000 he-
lyett 63 000 FIAT 126 P autó 
érkezik hazánkba Lengyel-
országból. 

Losonczi Pál, az Elnöki 
Tanács elnöke pénteken hi-
vatalában fogadta F. Szlach-
cic lengyel miniszterel-
nök-helyettest. 

F. Szlachcic és kísérete dél-
után elutazott Budapestről. 
Búcsúztatásukra a Ferihegyi-
repülőtéren megjelent Hu-
szár István és Tadeusz t Ha-
nuszek. (MTI) 

Eredmények 
és tervek az ipari 
szövetkezetekben 

Küldöttközgyűlést tartott a megyei szövetség 
Az országos átlagnál gyor-

sabban növekvő termelési 
eredményekről számolhatott 
be Horváth János elnök, az 
Ipari Szövetkezetek Csong-
rád megyei Szövetségének 
tegnap, pénteken, a Tisza 
szálló koncerttermében tar-
tott küldöttközgyűlésén. Kü-
lönösen a nehézipari szövet-
kezetek fejlődnek erőteljesen 
— mérséklődött viszont a 
textilruházati cikkek előállí-
tása és az építőipar tevé-
kenysége. Az egy főre jutó 
termelési érték 12 százalék-
kal növekedett, mégpedig 
úgy, hogy a dolgozók száma 
alig nőtt. Idén összesen 11 
ezer főt foglalkoztattak a 
megye szövetkezetei. Hogy ez 
a létszám elegendő legyen a 
soron következő, növekvő 
feladatok megoldására, gon-
dot kell fordítani a gépesí-
tésre és a munkaszervezésre. 

A lakosságnak végzett 
szolgáltatások 5 százalékkal 
nőttek az idén. Ezek további 
növelésére, igény esetén, 
ú jabb szövetkezeteket kell 
létrehozni, a meglevőkben 
pedig profiltisztítást kell vé-
gezni. Jelenleg 55 ipari szö-
vetkezet van a megyében, 
ezek egyötödének éves ter-
melési értéke meghaladja az 
50 millió forintot. Az áruk 
eladásának lehetőségei jók, 
idén az exportértékesítés a 
termelésfelfutással azonos 
módon nőtt, a tavalyinál 14 
százalékkal magasabb. Az 
átlagkeresetek a központi 
célkitűzéseknek megfelelően 
6—7 százalékkal nőttek. 

Az eredmények ismertetése 
után Horváth János a jövő 
évi tervekről, feladatokról 

beszélt. Meg kell gyorsítani 
néhány szövetkezet már 
megkezdett rekonstrukcióját, 
megteremteni a feltételeket 
a következő ötéves tervidő-
szakban megvalósítandó be-
ruházásokhoz. A szövetség 
valamennyi szövetkezet ve-
zetőivel tárgyal a tervfelada-
tok egyeztetése érdekében. 

A szövetkezetek 1975. évi 
tervezett nyeresége 270 mil-
lió forint, a bérfejlesztés pe-
dig 3 százalék. A küldött-
közgyűlés a tervezett költ-
ségvetést megtárgyalta, és 
jóváhagyta csakúgy, mint a 
jogi és revizori irodák költ-
ségvetéseit. Megismerkedtek 
a revizori iroda vezetőjének 
az idei munkáról szóló érté-
kelésével. Az iroda egyebek 
között a szövetkezetek gaz-
daságos működésére, a társa-
dalmi tulajdon védelmére, a 
számviteli rendre ügyelt, és 
belső ellenőrzéseket végzett. 

Jóváhagyta a küldöttköz-
gyűlés a közös fejlesztési 
alapból a szövetkezeteknek 
adandó kölcsönöket, vala-
mint szóbeli kiegészítések 
után a jövő év első félévére 
készített munkatervet is. 
Végezetül értékelték a kül-
döttközgyűlés mellett műkö-
dő bizottságok — a nőbizott-
ság. az ifjúsági, a termelési 
és a szolgáltatási bizottság —• 
tevékenységét. 

A közgyűlésen részt vett, 
és felszólalt Tömösvári And-
rás, az MSZMP Csongrád 
megyei bizottságának mun-
katársa, dr. Ferenc László-
né, az OKISZ, Szappanos Mi-
hály, a HVDSZ képviselője, 
valamint Kertes Sándorné 
országgyűlési képviselő is. 

Hazaérkezett Romániából 
az MSZMP küldöttsége 

Pénteken délelőtt haza-
érkezett Bukarestből a Ma-
gyar Szocialista Munkáspárt 
Központi Bizottságának kül-
döttsége, amely a Román 
Kommunista Párt Központi 
Bizottságának meghívására 
részt vett az RKP november 
25—28. között megtartott XI. 
kongresszusán. 

A küldöttséget Aczél 
György, a Politikai Bizott-
ság tagja, miniszterelnök-
helyettes vezette; a delegá-
ció tagjai voltak: dr. Ger-
gely István, a Szolnok me-
gyei pártbizottság első t i t-

kára, dr. Szűrös Mátyás, a 
Központi Bizottság külügyi 
osztályának helyettes veze-
tője és dr. Biczó György, a 
Magyar Népköztársaság 
nagykövete, a Román Szo-
cialista Köztársaságban. 

A pártküldöttséget a Nyu-
gati-pályaudvaron 
Miklós, a Központi 
ság titkára, és dr. 
János, a KB külügyi 
lyának vezetője fogadta. Ott 
volt Constantin Cimbru, a 
budapesti román nagykövet-
ség ideiglenes ügyvivője. 
(MTI) 

Óvári 
Bizott-
Berecz 
osztá-

Közös 
raktár 

Jó ütemben halad a nagy-
kereskedelmi vállalatok kö-
zös raktárának építése a Fo-
nógyári úton, amelyhez kor-
szerű a tat is építenek majd. 

( 

V. 


